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Protokół  posiedzenia Komisji Finansów, Obszarów Wiejskich  
i Strategii Rozwoju Powiatu 

 
Nr 11/2008  w dniu 28.07.2008 r.          

 
 
Posiedzenie rozpoczęto o godz. 16.00 zakończono o godz.18.35 
 
  

Lp. Imię i nazwisko 
 

Podpis 

1. Sławomir Maciaszek     
- Przewodniczący Komisji 

Obecny 

 2. 
  

Jerzy Springer     
 

Obecny  

 3. 
  

Irena Wojewódzka - Kucz     
           

Obecny  

4. 
 

Józef Sulikowski    Obecny  

5. Andrzej Zając 
 

Obecny  

6. Andrzej Wieczorek     
 

Obecny  

7. Ewertowski Wiesław    
 

Nieobecny  

8. Grzegorz Owczarzak 
 

Obecny  

      9. Jerzy Piasecki                          Obecny  

     10. Andrzej Bielecki                          Obecny  
 

 
 
 

Nieobecni członkowie Komisji: 
1. Wiesław Ewertowski  

 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Michał Piechocki - Starosta Wągrowiecki,  
2. Danuta Królczyk - Skarbnik Powiatu,  
3. Stanisław Wilczyński - Burmistrz Miasta Wągrowca,  
4. Anna Bosacka - Zastępca Kierownika Wydziału Geodezji, Kartografii, Katastru 

i Gospodarki Nieruchomościami,  
5. Barbara Wicher – Głos Wągrowiecki. 
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 PORZĄDEK POSIEDZENIA KOMISJI: 
1. Powitanie zgromadzonych.   
2. Stwierdzenie quorum.  
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji.  
4. Ustalenie porządku obrad.  
5. Analiza materiałów na sesję. 

  
1.   OCENA SPOSOBU ZAŁATWIENIA WNIESIONYCH PRZEZ   
       KOMISJĘ ZAPYTAŃ, OPINII, STANOWISK I WNIOSKÓW. 

Nie odnotowano.  
  

 
2. SPRAWOZDANIE Z PRZEBIEGU DYSKUSJI. 
 
Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie quorum, przyjęcie protokołu z poprzedniego 
posiedzenia, ustalenie porządku obrad. 
 
Posiedzenie komisji rozpoczęło się o godz. 16.00. Obrady prowadził przewodniczący Komisji 
Sławomir Maciaszek, a protokołował sekretarz Komisji - Irena Wojewódzka-Kucz. Podczas 
posiedzenia obecnych było 9 członków Komisji oraz 5 gości zaproszonych na Komisję /lista 
obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu/.  
Po powitaniu zgromadzonych, stwierdzeniu quorum, Przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie treści protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji (8 głosów za / 1 głos 
wstrzymujący się). Następnie zaproponował kolejność omawianych spraw i projektów 
uchwał, a po akceptacji, oddał głos  gościom w celu realizacji tematyki posiedzenia.  
 

a. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr XV/93/2007 RPW z dnia  21 grudnia 
2007r. w sprawie uchwalenia budżetu PW na 2008 rok    
 
Skarbniczka Powiatu przedłożyła zgromadzonym treść uchwały z uzasadnieniem  
oraz autopoprawką. Najważniejsze zmiany w budżecie dotyczyły:  
- zwiększenia środków na remont drogi Jabłkowo – Nowiny (dotacja z MiG Skoki – 

206.000 zł), 
- zmniejszenia środków w wyniku zakończenia przetargu na realizację zadania 

związanego z budową chodników przy drogach powiatowych w MiG Gołańcz 
(25.000 zł), 

- zwiększenia dochodów w budżecie ZSP Gołańcz w wyniku sprzedaży składników 
majątkowych i drzewa (21.731 zł – z tego: 12.900zł przeznaczono na zakup 
sprzętu multimedialnego i tablicy, a reszta zostanie przekazana do rezerwy 
ogólnej), 

- przekazania z rezerwy ogólnej środków do Komendy Powiatowej Policji na zakup 
urządzenia do ujawniania wykroczeń ISKRA – 1 (8.000 zł), 

- otrzymania od WFOŚiGW dotacji na organizację konkursu ekologicznego 
EKOIMPRESJE (6.000 zł – umniejszenie naszych środków), 

- dotacji Wojewody Wielkopolskiego do DPS Srebrna Góra na działania 
standaryzacyjne (63.000 zł) / dotacja 50 % Wojewoda na 50 % Powiat.  

 Powiat dokłada 20.000 do już zabezpieczonych środków na ten cel (42.700 zł), 
- zwiększenia środków własnych DPS Srebrna Góra (15.000 zł =10.000 zł 

odpłatności mieszkańców za pobyt + 5.000 zł z tytułu różnych dochodów) na 
dostosowanie budynku i wyposażenia w środki ortopedyczne, podłogi, uchwyty, 
naprawa schodów. Jest to ostatni etap standaryzacji DPS Srebrna Góra,  

- otrzymania dotacji od Ministra Edukacji Narodowej dla I LO w Wągrowcu, na 
realizację kolonii polsko – ukraińskiej (10.099 zł). 
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Radny Piasecki zapytał kto realizuje zadanie kolonii polsko - ukraińskiej „Polacy – 
Ukraińcy”. Starosta odpowiedział, że realizować to będzie Liceum Ogólnokształcące 
Nr 1 w Wągrowcu . Porozumienie będzie zawarte pomiędzy Ministrem a Powiatem. 
Liceum nie ma osobowości prawnej. Zadanie będzie realizowane we wrześniu 2008 
roku. Za uchwałą wraz  z autopoprawką głosowali wszyscy obecni członkowie Komisji 
(9 głosów za).  

 
b. Uchwała w sprawie ustalenia wysokości opłaty za zakwaterowanie w Bursie 

Szkolnej nr 1 w Wągrowcu.   
 

Starosta omówił projekt i uzasadnienie uchwały. Przedstawił koszty zakwaterowania 
w Bursie Szkolnej. Proponowana jest stawka 96zł i ma obowiązywać będzie od 
01.09.2008r. M.Piechocki przedstawił do porównania również wysokość odpłatności 
zakwaterowania w internacie ZSP w Gołańczy. Wynosi ona - 159,37zł. Można by było 
pobierać od uczniów połowę z tego tzn.: 80zł. Jednak Zarząd oraz edukacyjna  
komisja resortowa RPW proponuje odpłatność w wysokości 60zł.  Irena Wojewódzka 
– Kucz zapytała skąd taka różnica? Starosta wyjaśnił, że w przypadku internatu ZSP 
Gołańcz o kwocie odpłatności za internat decyduje dyrektor , natomiast w bursie 
Rada Powiatu. Radny Sulikowski zgłaszał swoje wątpliwości dotyczące różnicy  
w odpłatności za bursę oraz internat i wskazywał konieczność zweryfikowania  
i wyrównania wysokości opłat. Zwracał uwagę na konieczność przypatrzenia się 
kwocie, którą Powiat dopłaca co roku do utrzymania internatu w Gołańczy. Według 
radnego jest to kwota rzędu  około 100 tys. zł. Starosta odpowiedział, że Zarząd 
ustosunkuje się do uwag zgłoszonych przez radnego. Przewodniczący Komisji 
proponuje wrócić do tematu na posiedzeniu w miesiącu wrześniu. 
Za przyjęciem projektu uchwały byli wszyscy członkowie Komisji (9 głosów za). 

  
c. Uchwała RPW w sprawie utworzenia spółki z ograniczoną odpowiedzialnością 
d. Uchwała w sprawie określenia zasad wnoszenia wkładów do spółek oraz 

obejmowania, nabywania i zbywania udziałów i akcji. 
e. Uchwała RPW w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny 

nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Wągrowieckiego na rzecz Gminy 
Miejskiej Wągrowiec.    

 
Na wstępnie, projekty uchwał dotyczące Aquaparku omówił Starosta Michał 
Piechocki. Projekty te dotyczyły 3 spraw, w których Rada Powiatu musi się 
wypowiedzieć: 

- przystąpienie do spółki, 
- wniesienie  wkładu do spółki, 
- darowizna gruntu – działek (dwa warianty przekazania gruntów – 3 lub 6 
działek).  

Starosta zwrócił uwagę na negatywną opinię radcy prawnego co do wstępowania 
powiatu do spółki. Zastępca Kierownika Wydziału Geodezji pani Anna Bosacka  
w dalszej części posiedzenia, przedstawiła  informację na temat propozycji 
przekazania działek pod Aquapark – warianty z 3 lub 6 działkami z przedstawieniem 
szacunkowych wycen tych działek.  
Radny Owczarzak zapytał o działkę 532/7 – jakie jest jej przeznaczenie po 
przekazaniu – gdyby nie doszło do budowy Aquaparku. A.Bosacka  odpowiedziała, 
że ta darowizna ma określony cel społeczny - poszerzenie parku miejskiego i nie ma 
możliwości innego jej wykorzystania, pod groźbą zwrotu darczyńcy. 
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Radny Zając pytał o przeznaczenie działki nr 532/8 oraz 532/10. Zastępca Kierownika 
Geodezji odpowiedziała, że  te działki pozostaną we władaniu  powiatu i nie są 
przedmiotem darowizny. 

 
Burmistrz S.Wilczyński dodatkowo wyjaśnił, że mając na uwadze przepisy, darowizna 
na ściśle określony cel i jeśli tego celu nie dopełni podlega ona zwrotowi. 
Samorząd miejski zamierza realizować budowę Aquaparku z samorządami: 
powiatowym i gminnymi. Odbyły się w tym temacie wstępne rozmowy z Wójtami, 
Burmistrzami Gmin i Miast. Ich deklaracja wkładu finansowego ze względu na skąpy 
budżet samorządów, orientacyjnie może wyjść około  400 – 500 tys.zł. Miasto ma 
zamiar powołać spółkę samorządową, w której będzie miało największy udział. Cała 
inwestycja może kosztować około 30mln zł. Miasto zwraca się wstępnie do 
samorządu powiatowego o wsparcie finansowe w kwocie 3 mln zł. 
 
Przewodniczący Komisji zapytał o plan finansowy przedsięwzięcia. Według radnego 
taki plan powinien być przed decyzją o dofinansowanie  przez powiatu inwestycji. 
Burmistrz odpowiedział, że biznes plan będzie gotowy pod koniec września. Na 
dzisiaj ocenia  się koszt 30mln zł (14mln - budżet własny, 16mln kredyt spółki). Dążyć 
się będzie do zmniejszenia kredytu. 
 
Radny A.Zając zapytał  p.Bosacką o datę z jaką wiceburmistrz miasta Wągrowca 
zatwierdził materiały geodezyjne.  Anna Bosacka odpowiedziała, że nastąpiło to 
14.07.2008 r., a dokumentacja nabrała prawomocności 28.07.2008 r. 
Radny Piasecki zapytał - czy w kwocie 30 mln zł uwzględniono kwotę 6mln, które są 
przewidywane z  rozliczenia VAT. Burmistrz odpowiedział, że jest to kwota netto. 
 
Starosta poinformował zebranych, że  samorząd miejski zwrócił się do Zarządu  
o wsparcie inwestycji i przeznaczenie pomocy finansowej w wysokości 3mln zł. 
Starosta zauważył że najpierw należałoby przyjąć odpowiedni zapis w uchwale WPI, 
a przy pracach przy budżecie na 2009 rok  ująć odpowiednią kwotę wsparcia. 
M.Piechocki uważa, że wsparcie inwestycji mogłoby osiągnąć  2 mln zł. Do dalszych 
prac potrzebna jest deklaracja pomocy.  
 
 
J.Piasecki powiedział, że trudno wskazywać konkretną wartość pomocy, gdy nie ma 
danych szczegółowych dotyczących inwestycji.  Radny Jerzy Springer wskazał, że 
jeżeli chodzi o deklarację kwoty należy rozstrzygnąć w biurze prawnym czy możemy 
dotować taki podmiot jak spółka? Starosta odpowiedział, że jest to niezbędne   
i będzie oczekiwał opinii biura prawnego w tej sprawie. 
 
Radny Andrzej Zając pytał czy  nie budować lepiej basenu. Radny zadał pytanie - po 
co Aquapark? Następnie zwrócił uwagę na problemy z dofinansowaniem spółki  
i zastanawiał się nad tym, czy prawnie możemy pomóc finansowo takiej spółce. 
J.Piasecki uważa, że należałby raczej wesprzeć finansowo samorząd a nie spółkę  
i że trzeba rozstrzygnąć kwestię prawną pod jakim tytułem będą przekazywane 
środki.  J.Springer zauważył, że jest wola przekazania działek, a co do deklaracji 
pomocy finansowej to lepiej wstrzymać się do prac nad przyszłorocznym budżetem,  
a w międzyczasie wyjaśnić wszystkie aspekty prawne takiej pomocy. 
Starosta uspakajał, że uzgodnienia zapadną zgodnie z przepisami. Możliwości 
pomocy finansowej zostaną  opracowane przez prawników jednej i drugiej strony. 
Burmistrz wskazywał, że oczekiwałby jedynie wstępnej deklaracji pomocy. Istotna jest 
sprawa przekazania gruntów S.Wilczyński powiedział, że jeśli nie zgromadzi 
odpowiednich funduszy, będzie trzeba wyeliminować kolejne atrakcje założone  
w projekcie Aquaparku. Burmistrz podawał przykłady spółek miejskich obecnie 
funkcjonujących (ZKM, międzygminna spółka „śmieciowa”, OSiR).     
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Radny Piasecki wyrażał wątpliwości komu należy przekazać grunty – gminie miejskiej 
czy spółce. Zaproponował, ażeby  rozważyć w przyszłości deklarację wsparcia 
finansowego w wysokości wynikającej ze sprzedaży gruntu pod hotel. Starosta 
sygnalizował w tej sprawie  ostrożność – gdyż kwota uzyskana ze sprzedaży działki 
pod hotel  może po przetargu przewyższać kwotę o którą prosił Burmistrz. 
Sławomir Maciaszek zapytał Starostę czy Zarząd analizował prognozę długu na 
najbliższe lata w związku z projektem Aquaparku. M.Piechocki odpowiedział, że  ta 
inwestycja nie rzutowałaby na naszą prognozę długu. Wsparcie finansowe poszłoby 
ze sprzedaży gruntu pod hotel. Radny Piasecki uważa, że gminę miejską możemy 
wspomóc  kwotą ze sprzedanej ziemi, natomiast  pozostałe pieniądze są wirtualne. 
 
 
Radny Zając zadał pytanie skierowane do Starosty - czy wcześniej była podjęta 
deklaracja budowy Aquaparku wspólnie z miastem? Radny wspominał, że  podobno 
była taka wypowiedź Burmistrza na spotkaniu noworocznym. Burmistrz sprostował  
– nie chodziło o deklarację, a o plan który chce realizować miasto. Nie składałem 
takiej deklaracji – powiedział zgromadzonym Burmistrz Wilczyński.  
Radny Zając zadał pytanie czy w ostatnim czasie nastąpiły podziały gruntów  
w pobliżu Jeziora Durowskiego w pobliżu ulicy Kościuszki i zmiany w stosunkach 
własnościowych tych gruntów? 
Odpowiedź Burmistrza była następująca - nie było żadnych podziałów. Jeśli chodzi  
o Hotel Pietrak, to  rozbudowuje on swój budynek  na własnym terenie. Burmistrz 
poinformował też, że angażuje w budowę Aquaparku wartość 18mln zł obligacji 
komunalnych. Jest to ogromny wysiłek dla miasta, ale z tych środków będzie można 
zrobić kilka ważnych dla miasta inwestycji (m.in.: modernizacja rynku, budowa 
Aquaparku).   
 
Przewodniczący Komisji zarządził przerwę.  
 
Po wznowieniu obrad, radny Jerzy Springer złożył wniosek o wykreślenie z porządku 
obrad XXII sesji RPW pkt. 15  projektu uchwały w sprawie utworzenia spółki  
z ograniczoną odpowiedzialnością oraz pkt. 16 projektu uchwały w sprawie 
określenia zasad wnoszenia wkładów  do spółek oraz obejmowania, nabywania  
i zbywania udziałów i akcji. Wniosek ma związek z ogólną, ale dość konkretną opinią 
Radcy Prawnego, która wskazuje na  wysokie ryzyko uchylenia przez Wojewodę  
w trybie nadzoru /8 głosów za i 1 wstrzymujący/.     
 
Przewodniczący Komisji złożył  propozycję podjęcia uchwały dotyczącej przekazania 
darowizny - gruntów gminie miejskiej podczas sesji w dniu 30.07.2008 r.  
- projekt uchwały z 6 działkami /opinia pozytywna - 7 głosów za i 2 wstrzymujące się/. 

 
Radny A.Zając zaproponował wniosek dotyczący deklaracji wsparcia finansowego, 
który był uzupełniany przez członków Komisji w dyskusji.  Ostateczna wersja brzmi 
następująco -  Komisja Finansów po otrzymaniu planu finansowego Aquaparku 
określi możliwość  dofinansowania gminy miejskiej Wągrowiec /wniosek przyjęty -  8 
głosów za i 1 przeciw/      
 

 
f. Uchwała w sprawie  ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego  
i wartości jednego punktu w złotych dla pracowników samorządowych 
zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych jednostek samorządu 
terytorialnego.   

 

 



 6

Projekt uchwały wraz z jej uzasadnieniem przedstawił Starosta M.Piechocki. 
Radny J.Piasecki pytał – z czego wynikają  różnice w stawkach (widełki)  
w każdej szkole? Starosta odpowiedział, że to zależy od  dyrektora szkoły. Przez to 
ma on możliwość oceny pracy poszczególnego pracownika. 
Radny Sulikowski wskazywał, że możnaby było przy pracy nad projektem budżetu na 
2009 rok, przeanalizować różnice płacowe poszczególnych jednostek. Opinia 
pozytywna /za przyjęciem uchwały dotyczącej ustalenia wynagrodzenia 
zasadniczego i wartości jednego punktu w złotych głosowało 6 radnych a 3 się 
wstrzymało/. 
 
g. Uchwała w sprawie ustalenia wysokości  wynagrodzenia Starosty 
Wągrowieckiego   
Uchwała jest propozycją Przewodniczącego Rady, dlatego członkowie komisji podjęli 
decyzję, że  wysłuchają od niego uzasadnienia na sesji, a następnie podejmą decyzję 
podczas głosowania tej uchwały.  

  
Obrady Komisji zakończyły się o godz. 18.35. 
 
4.     ZAPYTANIA, OPINIE, STANOWISKA I WNIOSKI. 
 
 

5.1 Zapytania  
 
Odnotowano w przebiegu dyskusji.  
 
5.2 Opinie 
Nie odnotowano.  

 
5.3 Stanowiska 
Nie odnotowano.  

 
5.4 Wnioski   
 
1. Wniosek o wykreślenie z porządku obrad XXII sesji RPW pkt. 15  projektu uchwały  

w sprawie utworzenia spółki z ograniczoną odpowiedzialnością oraz pkt. 16 projektu 
uchwały w sprawie określenia zasad wnoszenia wkładów  do spółek oraz obejmowania, 
nabywania i zbywania udziałów i akcji. Wniosek ma związek z ogólną, ale dość 
konkretną opinią Radcy Prawnego, która wskazuje na  wysokie ryzyko uchylenia przez 
Wojewodę w trybie nadzoru.      
/wniosek zgłoszony przez J.Springera  - wniosek przyjęty - 8 głosów za i 1 
wstrzymujący/     

 
2. Komisja Finansów po otrzymaniu planu finansowego Aquaparku określi możliwość  

dofinansowania gminy miejskiej Wągrowiec.  
 /wniosek zgłoszony przez A.Zająca - wniosek przyjęty -  8 głosów za i 1 przeciw/      
 

               
           
 
 

  ____________________________                         _____________________ 

         Protokołował / Protokołowała                               Przewodniczący Komisji   

 


